

2022 年香港中學文憑考試

HONG KONG DIPLOMA OF SECONDARY EDUCATION EXAMINATION 2022

附加資料

Additional Information

Best 5

1. 最佳五科的積點分佈（有關本地學士學位課程入學要求的成績統計）

Grade point distribution in the best five subjects (Statistics related to admission to local undergraduate degree programmes)

於統計表內，(3322)2 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而一個選修科目取得 2 級或以上成績。計算最佳五科總積點的方法只可作為參考，各大學或大專院校收生時會考慮不同因素，包括院校基本入學要求、有關課程的入學要求、錄取分數的計算方法、報名人數、學額、考生的學生學習概覽、比賽／活動的經驗及成就和面試表現等。

In the table below, (3322)2 refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and one elective at level 2 or above. The calculation of the total grade points for the best five subjects only serves as a reference. Admission to any programme offered by individual universities / tertiary institutions will depend on a number of factors including the general entrance requirements of the institutions, specific programme requirements, the method of calculation of admission scores, the number of applicants and places offered, candidates' Student Learning Profile (SLP), other experiences and achievements in competition/activities (OEA), and performance at interviews, etc.

考生取得(3322)2 或以上 最佳五科總積點 Candidates achieved (3322)2 or above with total grade points in the best five subjects	日校考生 Day School Candidates (出席總人數 No. sat: 41 196)				全體考生 All Candidates (出席總人數 No. sat: 47 891)			
	人數 No.	%	累計總人數 Cumulative total	累計百分率 Cumulative %	人數 No.	%	累計總人數 Cumulative total	累計百分率 Cumulative %
(a) 35/34/33	287	0.7	287	0.7	287	0.6	287	0.6
(b) 32/31/30	760	1.8	1 047	2.5	764	1.6	1 051	2.2
(c) 29/28/27	1 319	3.2	2 366	5.7	1 331	2.8	2 382	5.0
(d) 26/25/24	2 268	5.5	4 634	11.2	2 305	4.8	4 687	9.8
(e) 23/22/21	3 923	9.5	8 557	20.8	3 987	8.3	8 674	18.1
(f) 20/19/18	4 841	11.8	13 398	32.5	4 932	10.3	13 606	28.4
(g) 17/16/15	3 194	7.8	16 592	40.3	3 288	6.9	16 894	35.3
(h) 14/13/12	687	1.7	17 279	41.9	707	1.5	17 601	36.8

- 註：
- (i) 數學延伸部分被視為一個選修科目。
 - (ii) 除應用學習中文外，所有甲類、乙類及丙類學科都計算最佳五科或六科的總積點。
 - (iii) 甲類學科的積點換算：第 5**級為 7 分、第 5*級為 6 分、第 5 級為 5 分、第 4 級為 4 分、第 3 級為 3 分、第 2 級為 2 分，以及第 1 級為 1 分。
 - (iv) 乙類學科的積點換算：「達標並表現優異(II)」為 4 分、「達標並表現優異(I)」為 3 分，以及「達標」為 2 分。
 - (v) 丙類學科的積點換算：a 級為 5 分、b 級為 4 分、c 級為 3 分、d 級為 2 分，以及 e 級為 1 分。

- Notes:
- (i) Mathematics Extended Part is counted as one elective subject.
 - (ii) All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation of the total grade points for the best five or six subjects except Applied Learning Chinese.
 - (iii) Grade point conversion for Category A subjects: Level 5** as 7 points, level 5* as 6 points, level 5 as 5 points, level 4 as 4 points, level 3 as 3 points, level 2 as 2 points, and level 1 as 1 point.
 - (iv) Grade point conversion for Category B subjects: 'Attained with Distinction (II)' as 4 points, 'Attained with Distinction (I)' as 3 points, and 'Attained' as 2 points.
 - (v) Grade point conversion for Category C subjects: Grade a as 5 points, grade b as 4 points, grade c as 3 points, grade d as 2 points, and grade e as 1 point.

2022 年香港中學文憑考試
HONG KONG DIPLOMA OF SECONDARY EDUCATION EXAMINATION 2022

附加資料
Additional Information

Best 6

2. 最佳六科的積點分佈（有關本地學士學位課程入學要求的成績統計）

Grade point distribution in the best six subjects (Statistics related to admission of local undergraduate degree programmes)

於統計表內，(3322)33 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而兩個選修科目均取得 3 級或以上成績。計算最佳六科總積點的方法只可作為參考，各大學或大專院校收生時會考慮不同因素，包括院校基本入學要求、有關課程的入學要求、錄取分數的計算方法、報名人數、學額、考生的學生學習概覽、比賽／活動的經驗及成就和面試表現等。

In the table below, (3322)33 refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and two electives at level 3 or above. The calculation of the total grade points for the best six subjects only serves as a reference. Admission to any programme offered by individual universities / tertiary institutions will depend on a number of factors including the general entrance requirements of the institutions, specific programme requirements, the method of calculation of admission scores, the number of applicants and places offered, candidates' Student Learning Profile (SLP), other experiences and achievements in competition/activities (OEA), and performance at interviews, etc.

考生取得(3322)33 或以上 最佳六科總積點 Candidates achieved (3322)33 or above with total grade points in the best six subjects	日校考生 Day School Candidates (出席總人數 No. sat: 41 196)				全體考生 All Candidates (出席總人數 No. sat: 47 891)			
	人數 No.	%	累計總人數 Cumulative total	累計百分率 Cumulative %	人數 No.	%	累計總人數 Cumulative total	累計百分率 Cumulative %
(a) 42/41/40	137	0.3	137	0.3	137	0.3	137	0.3
(b) 39/38/37	363	0.9	500	1.2	363	0.8	500	1.0
(c) 36/35/34	736	1.8	1 236	3.0	739	1.5	1 239	2.6
(d) 33/32/31	1 179	2.9	2 415	5.9	1 194	2.5	2 433	5.1
(e) 30/29/28	1 935	4.7	4 350	10.6	1 965	4.1	4 398	9.2
(f) 27/26/25	3 076	7.5	7 426	18.0	3 122	6.5	7 520	15.7
(g) 24/23/22	3 992	9.7	11 418	27.7	4 049	8.5	11 569	24.2
(h) 21/20/19	2 783	6.8	14 201	34.5	2 852	6.0	14 421	30.1
(i) 18/17/16	414	1.0	14 615	35.5	424	0.9	14 845	31.0

- 註：
- (i) 數學延伸部分被視為一個選修科目。
 - (ii) 除應用學習中文外，所有甲類、乙類及丙類學科都計算最佳五科或六科的總積點。
 - (iii) 甲類學科的積點換算：第 5**級為 7 分、第 5*級為 6 分、第 5 級為 5 分、第 4 級為 4 分、第 3 級為 3 分、第 2 級為 2 分，以及第 1 級為 1 分。
 - (iv) 乙類學科的積點換算：「達標並表現優異(II)」為 4 分、「達標並表現優異(I)」為 3 分，以及「達標」為 2 分。
 - (v) 丙類學科的積點換算：a 級為 5 分、b 級為 4 分、c 級為 3 分、d 級為 2 分，以及 e 級為 1 分。

- Notes:
- (i) Mathematics Extended Part is counted as one elective subject.
 - (ii) All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation of the total grade points for the best five or six subjects except Applied Learning Chinese.
 - (iii) Grade point conversion for Category A subjects: Level 5** as 7 points, level 5* as 6 points, level 5 as 5 points, level 4 as 4 points, level 3 as 3 points, level 2 as 2 points, and level 1 as 1 point.
 - (iv) Grade point conversion for Category B subjects: 'Attained with Distinction (II)' as 4 points, 'Attained with Distinction (I)' as 3 points, and 'Attained' as 2 points.
 - (v) Grade point conversion for Category C subjects: Grade a as 5 points, grade b as 4 points, grade c as 3 points, grade d as 2 points, and grade e as 1 point.

2022 年香港中學文憑考試
HONG KONG DIPLOMA OF SECONDARY EDUCATION EXAMINATION 2022

附加資料
Additional Information

ALL

3. 全體考生符合本地學士學位課程入學基本要求的成績分佈

Results distribution of all candidates meeting the general entrance requirements of local undergraduate degree programmes

於統計表內， (3322)33 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而兩個選修科目均取得 3 級或以上成績。

(3322)2 是指四個核心科目取得 (3322) 或以上成績，而一個選修科目取得 2 級或以上成績。

計算最佳五科或六科總積點的方法只可作為參考，各大學或大專院校收生時會考慮不同因素，包括院校基本入學要求、有關課程的入學要求、錄取分數的計算方法、報名人數、學額、考生的學生學習概覽、比賽／活動的經驗及成就和面試表現等。若考生考獲(3322)33 或以上，其成績會計算在(a)欄內，所得成績將分別計算最佳六科及最佳五科的總積點；若考生成績取得(3322)2 或以上但未達(3322)33，其成績會計算在(b)欄內，而所得成績只計算最佳五科的總積點。

In the table below, (3322)33 Refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and two electives at level 3 or above.

(3322)2 Refers to four core subjects at (3322) or above, and one elective at level 2 or above.

The calculation of the total grade points for the best five or six subjects only serves as a reference. Admission to any programme offered by individual universities / tertiary institutions will depend on a number of factors including the general entrance requirements of the institutions, specific programme requirements, the method of calculation of admission scores, the number of applicants and places offered, candidates' Student Learning Profile (SLP), other experiences and achievements in competition/activities (OEA), and performance at interviews, etc. If a candidate achieved (3322)33 or above, the results are counted in column (a). The total grade points of both the best five and six subjects are calculated. If a candidate achieved (3322)2 or above but below (3322)33, the results are counted in column (b) and only the total grade points of the best five subjects are calculated.

全體考生 All Candidates (出席總人數 No. sat: 47 891)		(a)								(b)	(a) + (b)			
		取得(3322)33 或以上 With (3322)33 or above								取得 (3322)2 或以上至 (3322)33 以下 With (3322)2 or above but below (3322)33	總人數 Total	累計 總人數 Cumulative total	累計 百分率 Cumulative %	
		最佳六科總積點 Total grade points in the best six subjects												
		42/41/40	39/38/37	36/35/34	33/32/31	30/29/28	27/26/25	24/23/22	21/20/19	18/17/16				
最佳五科總積點 Total grade points in the best five subjects	35/34/33	137	150									287	287	0.6
	32/31/30		213	544	7							764	1 051	2.2
	29/28/27			195	1 105	30					1	1 331	2 382	5.0
	26/25/24				82	1 935	285				3	2 305	4 687	9.8
	23/22/21						2 837	1 084			66	3 987	8 674	18.1
	20/19/18							2 965	1 422		545	4 932	13 606	28.4
	17/16/15								1 430	405	1 453	3 288	16 894	35.3
	14/13/12									19	688	707	17 601	36.8
總人數 Total		137	363	739	1 194	1 965	3 122	4 049	2 852	424	2 756			
累計總人數 Cumulative total		137	500	1 239	2 433	4 398	7 520	11 569	14 421	14 845	17 601			
累計百分率 Cumulative %		0.3	1.0	2.6	5.1	9.2	15.7	24.2	30.1	31.0	36.8			

- 註：
- (i) 數學延伸部分被視為一個選修科目。
 - (ii) 除應用學習中文外，所有甲類、乙類及丙類學科都計算最佳五科或六科的總積點。
 - (iii) 甲類學科的積點換算：第 5**級為 7 分、第 5*級為 6 分、第 5 級為 5 分、第 4 級為 4 分、第 3 級為 3 分、第 2 級為 2 分，以及第 1 級為 1 分。
 - (iv) 乙類學科的積點換算：「達標並表現優異(II)」為 4 分、「達標並表現優異(I)」為 3 分，以及「達標」為 2 分。
 - (v) 丙類學科的積點換算：a 級為 5 分、b 級為 4 分、c 級為 3 分、d 級為 2 分，以及 e 級為 1 分。
- Notes:
- (i) Mathematics Extended Part is counted as one elective subject.
 - (ii) All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation of the total grade points for the best five or six subjects except Applied Learning Chinese.
 - (iii) Grade point conversion for Category A subjects: Level 5** as 7 points, level 5* as 6 points, level 5 as 5 points, level 4 as 4 points, level 3 as 3 points, level 2 as 2 points, and level 1 as 1 point.
 - (iv) Grade point conversion for Category B subjects: 'Attained with Distinction (II)' as 4 points, 'Attained with Distinction (I)' as 3 points, and 'Attained' as 2 points.
 - (v) Grade point conversion for Category C subjects: Grade a as 5 points, grade b as 4 points, grade c as 3 points, grade d as 2 points, and grade e as 1 point.

2022 年香港中學文憑考試

HONG KONG DIPLOMA OF SECONDARY EDUCATION EXAMINATION 2022

附加資料

Additional Information

SCH

4. 日校考生符合本地學士學位課程入學基本要求的成績分佈

Results distribution of day school candidates meeting the general entrance requirements of local undergraduate degree programmes

於統計表內， (3322)33 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而兩個選修科目均取得 3 級或以上成績。

(3322)2 是指四個核心科目取得 (3322) 或以上成績，而一個選修科目取得 2 級或以上成績。

計算最佳五科或六科總積點的方法只可作為參考，各大學或大專院校收生時會考慮不同因素，包括院校基本入學要求、有關課程的入學要求、錄取分數的計算方法、報名人數、學額、考生的學生學習概覽、比賽／活動的經驗及成就和面試表現等。若考生考獲(3322)33 或以上，其成績會計算在(a)欄內，所得成績將分別計算最佳六科及最佳五科的總積點；若考生成績取得(3322)2 或以上但未達(3322)33，其成績會計算在(b)欄內，而所得成績只計算最佳五科的總積點。

In the table below, (3322)33 Refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and two electives at level 3 or above.

(3322)2 Refers to four core subjects at (3322) or above, and one elective at level 2 or above.

The calculation of the total grade points for the best five or six subjects only serves as a reference. Admission to any programme offered by individual universities / tertiary institutions will depend on a number of factors including the general entrance requirements of the institutions, specific programme requirements, the method of calculation of admission scores, the number of applicants and places offered, candidates' Student Learning Profile (SLP), other experiences and achievements in competition/activities (OEA), and performance at interviews, etc. If a candidate achieved (3322)33 or above, the results are counted in column (a). The total grade points of both the best five and six subjects are calculated. If a candidate achieved (3322)2 or above but below (3322)33, the results are counted in column (b) and only the total grade points of the best five subjects are calculated.

日校考生 Day School Candidates (出席總人數 No. sat: 41 196)		(a)								(b)	(a) + (b)			
		取得(3322)33 或以上 With (3322)33 or above 最佳六科總積點 Total grade points in the best six subjects								取得 (3322)2 或以上至 (3322)33 以下 With (3322)2 or above but below (3322)33	總人數 Total	累計 總人數 Cumulative total	累計 百分率 Cumulative %	
		42/41/40	39/38/37	36/35/34	33/32/31	30/29/28	27/26/25	24/23/22	21/20/19					18/17/16
最佳五科總積點 Total grade points in the best five subjects	35/34/33	137	150								287	287	0.7	
	32/31/30		213	541	6						760	1 047	2.5	
	29/28/27			195	1 093	30					1	1 319	2 366	5.7
	26/25/24				80	1 905	280				3	2 268	4 634	11.2
	23/22/21						2 796	1 067			60	3 923	8 557	20.8
	20/19/18							2 925	1 389		527	4 841	13 398	32.5
	17/16/15								1 394	395	1 405	3 194	16 592	40.3
	14/13/12									19	668	687	17 279	41.9
總人數 Total	137	363	736	1 179	1 935	3 076	3 992	2 783	414	2 664				
累計總人數 Cumulative total	137	500	1 236	2 415	4 350	7 426	11 418	14 201	14 615	17 279				
累計百分率 Cumulative %	0.3	1.2	3.0	5.9	10.6	18.0	27.7	34.5	35.5	41.9				

- 註：
- (i) 數學延伸部分被視為一個選修科目。
 - (ii) 除應用學習中文外，所有甲類、乙類及丙類學科都計算最佳五科或六科的總積點。
 - (iii) 甲類學科的積點換算：第 5**級為 7 分、第 5*級為 6 分、第 5 級為 5 分、第 4 級為 4 分、第 3 級為 3 分、第 2 級為 2 分，以及第 1 級為 1 分。
 - (iv) 乙類學科的積點換算：「達標並表現優異(II)」為 4 分、「達標並表現優異(I)」為 3 分，以及「達標」為 2 分。
 - (v) 丙類學科的積點換算：a 級為 5 分、b 級為 4 分、c 級為 3 分、d 級為 2 分，以及 e 級為 1 分。

- Notes:
- (i) Mathematics Extended Part is counted as one elective subject.
 - (ii) All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation of the total grade points for the best five or six subjects except Applied Learning Chinese.
 - (iii) Grade point conversion for Category A subjects: Level 5** as 7 points, level 5* as 6 points, level 5 as 5 points, level 4 as 4 points, level 3 as 3 points, level 2 as 2 points, and level 1 as 1 point.
 - (iv) Grade point conversion for Category B subjects: 'Attained with Distinction (II)' as 4 points, 'Attained with Distinction (I)' as 3 points, and 'Attained' as 2 points.
 - (v) Grade point conversion for Category C subjects: Grade a as 5 points, grade b as 4 points, grade c as 3 points, grade d as 2 points, and grade e as 1 point.